
Minuta 

Dezbaterii publice din data de 16. 02. 2023 

În conformitate cu art. 7 alin. (9) şi (10) cin Legea nr. 52/2003 privind transparenţa decizio nală în 
administraţia publică, republicată, Primăria Sectorulijj 2 dezbaterea pu blică a proiectului de hotărâre privind 
"aprobarea Metodologiei de emitere a „Autorizatiei privind desfăşurarea activităţilor prevăzute de grupele 
CAEN 561 - restaurante, 563 - Baruri şi alte activităţi de servire a băuturilor şi 932 - Alte activităţi recreative şi 
distractive, pe raza Sectorului 2 al Municipiului Bucureşti " (denumit în continuare Metodologia CAEN), ce 
urmează a fi supus aprobării Consiliului Local Sectoer 2. 

Prin Anunţul public nr. 27462/10.02.2023 s-a adus la cunoştinţa publică organizarea dezbaterii publice 
a proiectului mai sus menţionat, în şedinţă organizată la sediul instituţiei înm data de 16.02.2023 ora 11 :00. 

În cadrul Anunţului s-a precizat unde poate fi consultat actul aflat în dezbatere, precum şi posibilitatea 
de a ne transmite recomandări/propuneri la proiectul de hotărâre, astfel fiind asigurat accesul şi dreptul la 
libera 

La dezbaterea publică au participat: 
a). din partea aparatului de specialitate al Primarului Sectorului 2: 

- domnul Radu-Nicolae Mihaiu, Primar Sector 2; 
- doamna Irina Sevciuc, Director executiv Urbanism Cadastru ş i Gestionare Teritoriu (denumită În 

continuare DUCGT); 
- doamna Daiana Tănăsescu - Director General al Poliţiei Locale Sector 2 

b ). din partea Cabinet Primar: 
- domnul Cătălin Lupaşcu, consilier Primar. 

c). reprezentanti ai societăţilor din industria ospitalităţii: 
- domnul Ion Biriş - preşedintele Asociaţiei Patronale din Industrie (HORA); 
- doamna Amalia Bellantoni, manager la restaurantul Belii Siciliani; 
- domnul Răzvan Stancu; 
- domnul Daniel Mischie - City Gril; 
- alţi participanţii. 

La şedinţa publică au luat cuvântul la cuvânt următoare le persoane: domnul Primar, domnul Ion Biriş, doamna 
Amalia Bellantoni, domnul Răzvan Stancu, domnul Cătălin Lupaşcu , doamna Daiana Tănăsescu, domnul 
Daniel Mischie, doamna Irina Sevciuc, Daniela Brisitm, alţi vorbitori. A fost asigurată libera exprimare a tuturor 
participanţilor. 

RADU MIHAIU: Ok, o să vorbesc la microfon că avem un soft care transformă din vorbe în text, ca să avem 
minuta încă o dată. Bună ziua, haideţi să începem. Mă bucur că suntem într-o prezenţă numeroasă aici, acest 
regulament pe care îl dezbatem este un subiect important pentru mine. O parte importantă din acest mandat 
este organizarea spaţiului public, care înseamnă şi predictibilitate pentru antreprenori şi predictibilitate pentru 
cetăţe ni. Nu există dezvoltare fără antreprenori, nu există bunăstare fără antreprenori. Din punctul meu de 
vedere, statul nu e în stare să asigure bunăstarea de care au nevoie ce tăţe nii. Drept urmare, dumneavoastră 



sunteţi o parte importantă din ceea ce înseamnă bunăstare a cetăţenilor. Acest regulament este o modificare 
sau, mă rog, porneşte de la vechiul regulament aprobat în 2020 ş i are câteva modifică ri importante, dar 
insuficiente. Am luat o decizie că în loc să ajungem la o variantă care să fie mult mai aproape de ceea ce îmi 
doresc eu personal ca primar, mai deg rabă să o punem în consultare publică şi să integram atât feedback-ul 
dumneavoastră, cât şi ceea ce mă interesează pe mine în continuare. O parte importantă din această 

metodologie de emitere a autorizaţiei este că sunt incluse 3 coduri CAEN: restaurante, baruri şi alte activităţi 

recreative şi distractive. Asta înseamnă că vom putea autoriza în interiorul restaurantelor ş i locuri de joacă 

pentru copii sau lucruri de genul acesta, un lucru important, pentru că mi se pare că societatea a evoluat acolo 
unde sunt mulţi pă rinţi care nu au unde să îş i petreacă timpul liber împreună cu familia. Şi atunci cred că ş i 

aceste lucruri ar trebui să fie relevante şi importante şi cumva reglementate. Mi-aş dori, de asemenea, să 
simplificăm cât se poate de mult 2 lucruri: 1 • acordarea autorizaţiei şi 2 - reautorizarea. Deci ne-am dori 
ca aceste ope raţiuni să se facă cu cât mai puţină birocraţie. Şi faţă de varianta propusă de aparat, am şi eu 
comentarii în sensul că îmi doresc să simplificăm şi mai mult lucrurile şi o să le menţionez, iar partea de 
reautorizare, de asemenea să fie simplificată şi să cerem mai puţine documente. 

Sigur, din punctul dumneavoastră de vedere, ideal ar fi să nu cerem niciun fel de document, numai că sunt 
convins că aţi ajuns cu toţii la această înţe legere a faptului că dacă nu există niciun document există şi multe, 
multe probleme. Dumneavoastră totuşi aveţi nişte proceduri puse la punct şi cred că pentru sigu ranţa 

populaţiei, pentru ca lucrurile să meargă mai bine, este nevoie totuşi de n işte reglementă r i . Unele sunt chiar 
prevăzute de lege, dar aceste reglementări pun în siguranţă şi business-ul, şi sectorul, în întregimea lui. Aşa 
că va trebui să găsim această linie între reglementare ş i suprareglementare ş i să încercăm să nu facem 
suprareglementare, să reducem birocraţia, dar să ne asigurăm că există totuş i n işte cond iţi i rezonabile de 
autorizare. Eu sper că dumneavoastră aţi citit această metodologie, adică aş vrea să şi înţe leg cine a citit-o, ca 
să înţeleg de unde pornim. Dacă prezint mai întâi metodologia sau dacă discutăm ca şi cum aţi fi citit-o. 

Ion Biriş: Bună ziua. Deci numele meu este Ion Biriş . Sunt preşed inte le Asociaţie i Patronale din Industrie, 
deci cumva, să zicem, reprezentăm interesele celor ce ce activează . Alătu ri de mine sunt câţiva membri din 
board. Din punctul ăsta de vedere aveţi o prezenţă semnificativă. Da, odată cu venirea lui Dan, suntem chiar 
jumătate plus 1 din boardul HORA, deci avem şi majoritate. Aş începe prin a vă mulţumi foarte mult pentru 
această iniţiativă. Este o premieră cel puţin la nivelul municipiului Bucureşti. O să vă răpesc câteva minute să 
vă pun puţin într-un context, să înţe legeţi ş i dumneavoastră cum vedem noi lucrurile din partea celor care sunt 
în în industrie. Este un subiect care este pe agenda asociaţie i noastre dintotdeauna, pentru că este o 
problemă principală cu care noi ne-am confruntat în desfăşurarea activităţi i. Am nevoie de câteva paranteze 
ca să fie clar pentru toată lumea ce e toată această poveste. 

În ultimii ani a devenit o corvoadă pentru noi această problemă a obţinerii autorizaţiei. Şi în sfârşit o vă 
spunem lucrurile aşa cum le vedem noi. Noi putem împă~i activitatea, din punctul ăsta de vedere, în 2 etape: 
una anterioară nenorocirii care s-a întâmplat la Colectiv şi o a doua etapă ulte rioară acestei nenorociri. Până 
în acel moment regulile erau date, nu prea le citea nimeni, că toate lucrurile funcţionau , autor izaţiile se luau şi 
erau o bramburea lă generală, dar toată lumea funcţiona . După acel moment toată lumea a încercat să 
respecte fiecare virg ulă a unor legi şi de cele mai multe ori acele virgule se băteau cap în cap. 

Probabil ş i aici, pe funcţionarii din primării noi îi înţe legem . A existat un refuz în a se mai semna orice pentru a 
nu fi nimeni într-o poziţie în care ulterior să poată fi trasă la răspundere . Ş i cu asta am închis acest subiect. 
Bănuiesc că toată lumea ştie ce am vrut eu să spun. Astăzi noi ne dorim foarte mult, am încercat, am abordat 
această problemă în nişte discuţii cu Primă ria Capitalei, am ajuns, să zicem, la esenţa problemei şi este mult 
peste puterile noastre de a o rezolva. Această autorizaţie de funcţion a re, ea a pornit ca o taxă de fapt, care 
era prevăzută în codul fiscal, prin care fiecare operator trebuia să plătească către primărie o taxă prin care 
primăria lua act că acel operator funcţionează . Pe lângă această taxă şi prin puterea pe care consiliile locale o 
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au a apărut un întreg pomelnic cu zeci de acte, de condiţii , de acorduri care duceau agentul economic într-o 
poveste d-asta fără sfârsit. Trebuia să te duci cu un aviz care nu ti se dădea dacă n-aveai alt aviz. Deci noi, . ' 

marea majoritate a celor care operăm, ne depunem dosarul la primărie. Vorbesc în anii trecuţi, depuneam 
dosarul la primărie la începutul anului în ianuarie şi vreau să vă spun că am avut nenumărate cazuri în care 
am obţinut autorizaţia de funcţionare în luna noiembrie deci cu o lună de zile înainte să expire anul în curs; în 
ianuarie iar trebuia depus, trebuia să te duci din nou cu tot acest dosar. Deci a fost un amalgam între o fugă 
de responsabilitate a unor funcţionari din primărie, complicarea unor dosare cu tot felul de cerinţe aberante ş i 

nefolositoare. În sfârşit, şi aicea a fost ca un bulgăre care s-a tot rostogolit şi s-a tot transformat. Din ce am 
înţeles noi, legea în sine nu poate fi modificată pentru că ea este o lege prin care Consilii locale au dreptul să

şi voteze toate aceste proceduri şi metodologii, fiecare cum doreşte. Dacă ne uităm un pic şi aici avem 
exemplu municipiului Oradea care până acum, din informaţiile mele, colegii mei să îmi spună dacă sunt şi alte, 
este singurul care a reuşit şi a tăiat toată această poveste, au revenit la forma iniţială, aşa cum fusese gândită 
şi toate lucrurile funcţionează foarte uşor. Deci avem un precedent de bună practică, bănuiesc că nu 
deranjează pe nimeni dacă dăm nişte exemple. Este singurul oraş care a simplificat această treabă deja de un 
an sau 2 din câte ştiu eu şi poate că sunt şi altele. Eu pă ăla îl cunosc ca ghid şi a făcut lucrurile să 
funcţioneze foarte, foarte clar. 

Acuma noi ce ne dorim, noi nu fugim de autorizări, din contră , noi reprezentăm aici o parte a industriei care 
vrea ca această industrie să fie cât mai corectă , cât mai controlată, dar controlată eficient şi pertinent. Şi cu 
chestii clare , nu cu aberaţii. Noi do ne dorim o procedură prin care primăria să nu încerce să se substituie 
tuturor celorlalte organisme, pentru că avem organisme care ne controlează din punct de vedere al securităţii 
la incendiu, avem din punct de vedere al siguranţei alimentare. Deci noi oricum avem toate aceste organisme 
şi noi nu putem funcţiona fără aceste autorizaţii. Noi n-am înţeles de ce Primăria s-a transformat aşa într-un 
supra-control. În primul rând, că n-are nici oamenii, n-are nici competenţele necesare. Şi atunci primăria 
practic trebuie să ia act că un agent economic are cele 2-3 avize care i le cere legea. Oare văr că ele există, 

să vadă că respectivul agent şi-a plătit taxa şi să şi încaseze. Acuma, luând-o invers, avem nişte colegi care 
au făcut şi nişte calcule prin neprimirea dosarelor. Primăriile au pierdut sume la nivelul unor zeci milioane de 
lei pentru că nu-ţi primeau dosarul că-ţi lipsea nu ştiu ce prostie de hârtie nu ştiu unde. Mulţi nu plăteau taxa 
până când nu aveau dosarul complet. Deci au fost nişte pierderi din punct de vedere financiar pe care 
primăriile le-au înregistrat. 

Ok, revin deci doar să ia act de nişte chestii care sunt reglementate prin lege, să vadă că tu, agentul 
economic, ţi-ai plătit taxa pentru anul în curs şi din momentul ăla să-ţi elibereze această autorizare de 
funcţionare. Nu în octombrie sau în noiembrie şi în ianuarie şi cumva, fără să intru foarte mult în detalii , asta e 
ce ne dorim noi. Dacă cumva cineva din sală crede că am omis ceva sau are vreo completare, vă rog frumos 
să să spună, dar ok, deci noi dorim o simplificare din punctul ăsta de vedere şi ne-o dorim foarte mult şi ne-ar 
ajuta. Mai fac o singură paranteză : noi, cei din industrie, am fost prejudiciaţi de ajutoarele pe care am fi putut 
să le obţinem prin acea măsură din perioada pandemiei, pentru că acolo una din condiţiile pentru a te califica 
în a obţinerea ajutorului era să funcţionezi cu autorizaţia obţinută . Foarte mulţi agenţi, cu toate că n-au avut 
nicio problemă , ei nu au avut acea autorizaţie de funcţionare obţinută pentru anul 2020 când s-au dat acele 
ajutoare, s-au promis şi pentru 2021 dar nu se vor mai da, în sfârşit. Dar măcar pentru anul 2020 nu au putut 
din cauza ne-obţinerii autorizaţiei de funcţionare într-un mod total arbitrar din partea primăriilor de de sector. 
Îmi cer scuze, problema e foarte complexă , n-am vrut să intru în tehnic, adică vreau să înţelegeţi doar aşa de 
ansamblu, după care vă stăm la dispoziţie spre a elabora o metodologie. 

Nu ne dorim să nu ne controlaţi sau să nu fim controlaţi. Da, hai să fim controlaţi pertinent de oameni care ştiu 
despre ce e vorba. Şi mai e o încă o problemă apropo de ce spuneaţi dumneavoastră: odată ce ai controlat o 
unitate comercială pentru anul 2020, şi în 2021 nu şi-a modificat cu nimic activitatea, la ce să depună un alt 
dosar, vine şi-ţi arată că nu s-a schimbat nimic şi a plătit taxa şi dă declaraţie, aici ajungem la această 



metodologie? Da, în principiu e atâta timp cât nu s-a schimbat nimic. Lăsaţi-ne să ne plătim taxa pe 1 ianuarie 
şi tot automat se prelungeşte o autorizaţie de funcţ ionare existentă, ne-aţi face viaţa tuturor extraordinar de 
uşoară şi acuma şi pentru noi. Cred că ar fi o practică şi un sector care ar fi înaintea tuturor celorlalte. 
Bănu iesc că vă va ajuta şi pe dumneavoastră dacă veţi face o chestie de genul ăsta şi poate după 
dumneavoastră se vor lua şi al ţi colegi şi vor înţelege că lucrurile de fapt pot fi atât de simple ş i doar aşa a fost 
un întreg proces de complicare. L-am înţe les la un moment dat ş i eu am înţe les. Când aţi avut colegi care sau 
au fost pasibili de puşcărie, unii dintre ei au fost şi anchetaţi , unii cred că şi arestaţi pe chestii de genul ăsta, 

înţeleg că da. Haideţi să depăşim un pic momentul ş i să revenim la o la o viaţă normală . 
.. 

RADU MIHAIU: Păi, în acest sens, nu ştiu câţi dintre dumneavoastră au citi t motivarea instanţei pentru cazul 
domnului primar Piedone. Nu ştiu dacă aţi citit-o. Vă întreb dacă ştiţi , dar eu ca primar trebuie să ţin cont de 
autoritatea de lucru judecat, de motivarea acelei i nsta nţe care spune că primarul nu a depus suficient efort 
după ce nu era treaba lui că in stanţa a zis ok, nu era treaba lui, dar ar fi putut să verifice măcar prin sondaj, că 
se obţin ulterior autorizaţiile la incendiu. Pă cum am spus, vă în ţe le gem. 

Această motivare a apărut anul trecut în care primarul este vinovat. Ce spuneţi pentru autorizaţia ISU, el dând, 
atenţie, o autorizaţie de funcţiona re condiţionată de obţine rea autorizaţ ie ISU, autorizaţie ISU care mă scuzaţi , 

da, haideţi să nu vorbim deodată, vă rog, autorizaţie ISU care urma să fie obţ i nută. Pompierii care s-au dus 
acolo au constatat că nu se îndeplinesc condiţiile, nu au notificat si Primăria. A fost considerată culpabilă că 

nu a verificat dacă barul acela, Colectiv, şi-a obţinut autorizaţia ISU, deşi era responsabilitatea operatorului. 
Deci aşa a decis instanţa. Trebuie să înţelegem şi trebuie să înţelegeţi că mi-e dragă dezvoltare economică , 

dar nu cu preţul libertăţii mele, adică haideţi să înţelegem acest lucru ş i putem să nu fim de acord cu decizia 
instanţei , dar ea există şi produce efecte. 

Ion Biriş: Eu zic să nu intrăm într-o d iscuţie, trebuia să se întâmple aşa, a fost o chestie emoţională 1 . Just iţia 

n-ar trebui să ţină cont de chestiile emoţiona le, dar din păcate ţine şi de PR ş i de imagine publică. Nu, nu 
dezvoltăm . 

RADU MIHAIU: Nu vreau să dezvoltăm nici eu. Nu vreau să dezvoltăm, dar are putere de lucru judecat. Poate 
fi folosită ca precedent în orice fel, de aceea avem aici discuţie asta. 

Ok, vă rog, doamnă . 

Amalia Bellantoni: Bună ziua mă numesc Amalia Bellantoni, sunt manager la restaurantul Belii Siciliani, 
foarte aproape de zona aceasta. Aş fi dorit mai multe aspecte de dezbătut, dar evident sunt alte persoane 
care vor dori să vorbească. În perioada pandemiei am avut foarte mult de suferit toată lumea, dar în principiu, 
domeniul HORECA a fost pur ş i simplu bombardat. Din nefericire, toată lumea, presupun, a trebuit să 
plătească această taxă. O taxă uriaşă pentru restaurante care au 4-5 mese sau pentru baruri care, nu ştiu, au 
2 scaune pentru a servi o cafeluţă. Dacă eu, ca restaurant, cu 1 O persoane care pot fi aşezate la masă, 

trebuie să plătesc aceeaşi taxă cu 100 de persoane care vor avea loc la acea masă, evident, există o 
d iscrepanţă foarte mare între noi ca şi operatori în privinţa taxei, pentru că această taxă este obligatorie şi este 
primul motiv pentru care tu trebuie să funcţionezi din punct de vedere al metodologiei pe care dumneavoastră 

aţi invocat-o mai devreme, dacă aţi putea face ceva referitor la acest lucru, în cazul în care să separaţi din 
aproape în aproape, din 1 O în 1 O aceste taxe, pentru că nu este normal ca o persoană care are o activitate 
foarte mică, cu un profit foarte mic sau măcar cu o activitate redusă, să plătească aceeaşi sumă pe care o 
plăteşte un restaurant care are 100 de locuri afară, 100 locuri la interior. Un alt aspect pe care aş dori să-l 

dezbatem sau măcar să-l schimbaţi este faptul că, aşa cum au spus şi colegii noştr i în aceeaşi industrie, 
momentul în care noi obţinem foarte multe autorizaţii din partea autorităţilor competente în sensul DSV, DSP, 
ISU, Mediu, ITM, cei de la deşeuri , este practic aberant să spunem să venim încă o dată să dezvoltăm acelaşi 

subiect în faţa altor l ucrăto ri publici ai acestui Guvern, să zicem, pentru că vorbim despre acest lucru şi să 



explicăm tuturor, practic, de ce am luat DSP-ul, de ce am luat DSV-ul. În momentul în care DSP-ul îţi emite o 
au torizaţie, nu scrie timpul de funcţionare decât dacă ai schimbat ceva în această autorizaţie . Adică sursa, 
schema, dacă ai schimbat manager-ul, dacă ai schimbat, administratorul. În Uniunea Europeană, aşa cum 
bine şti ţi, există această decla raţie pe proprie răspundere , momentul în care declari falsul, plăteşti în faţa legii, 
ceea ce ar trebui să se întâmple şi în România. Ce fals plăteşti penal? Da, deci declaraţie pe proprie 
răspundere, unde plăteşti în faţa legii. În momentul în care tu ai declarat că funcţionezi , aşa cum a spus şi 
colegul de la HORA, funcţionezi cum a funcţionat anul trecut deşi tu ai schimbat ceva sau dacă n-ai schimbat, 
să se auto-regenereze această autorizaţie . 

Pentru că este foarte greu, să ştiţi, în luna decembrie când sunt sărbăto rile, când este o lună în care de bine 
de rău se mai lucrează în această industrie să adun toate documentele. Sunt cozi uriaşe la toate autorităţ i le 

care sunt emiţătoa re de astfel de decizii ş i de asemenea să vii la primărie să faci alte nu ştiu câte ore de 
aşteptare, alte documente, alte conditii . Deci dacă s-ar putea simplifica aceast lucru , astfel încât primări a, în 
baza acestei taxe pe care care de asemenea vă rog să vă gândiţi foarte bine la ce se referă această taxă -
pentru cei care activează pe domeniul public, sau pentru cei care au un comodat sau o proprietate unde îşi 
desfăşoară activitatea. Pentru că dacă eu, să spunem, ca şi persoană care am deja un comodat, sau am o 
proprietate unde îmi desfăşor activitatea, sau închiriere, eu deja plătesc o taxă să funcţionez, iar apoi statul să 
mă pună să p lătesc o altă taxă, este dublu, deci practic este sub închiriere la ceva ce statul nu este proprietar, 
vă mulţumesc. 

RADU MIHAIU: O să încerc să răspund pe scurt. În primul rând nu şt i u , există posibilitatea legală pentru 
taxele diferentiate?. 

Amalia Bellantoni: Nu taxele. Sunt stabilite taxele. În mai multe oraşe . Pot să vă dau un exemplu: există 
diferenţiat , între un metru şi 50 de metri se plăteşte 500 de lei între 50 şi 100 de metri se plăteşte 1000. 

Irina Sevciuc: Deci, dacă îmi permiteţi , vă rog frumos, în B ucureşti există Consiliu General, deci taxa de 
funcţiona re este stabil i tă prin hotă râre a Consiliului General, ultima fiind, pentru anul acesta, număru l 219 pe 
2022. Nu este decât în 2 bucăţi , până în 400 de metri parcă sunt, înţelegem poziţia dumneavoastră . 

Ion Biriş: Dar există cineva care poate printr-o hotărâ re să modifice această treabă . 

RADU MIHAIU: Corect şi sunt una dintre persoanele care ar putea să aibă un cuvânt de spus în această 

problemă . 

Daiana Tănăsescu : Frumos, doar o secundă îmi cer scuze. Sunt directorul general de la Poliţia Locală Sector 
2. Până anul trecut noi avem această activitate, acum a fost preluată de colegii mei. Ne raportăm strict faţă de 
prevederea codului fiscal. Avem un articol clar unde de l i mitează cele 2 suprafeţe şi 2 taxe, până în 500 de 
metri şi peste 500 de metri; sunt de acord cu dumneavoastră lasa la latitudinea Consiliului General, dar nu 
permite ruperea pe alte subdiviziuni. Nu ştiu exact taxele de anul ăsta, dar nu poate stabili mai puţin de atât în 
intervalul acela. 

Ion Biriş: Noi din punct de vedere al asociaţiei noastre, acuma, întâmplător, marea noastră majoritate, noi 
rep rezentăm locaţii mari, dar noi am avut intern această discuţie şi vroiam să facem o propunere prin care şi 
nou ă ni se pare corect ca cuantumul acestei taxe să ţin ă totuşi cont de posibil i tăţil e reale de obţinere a unor 
cifre de afaceri pentru respectivul agent economic. Nu mi se pare normal ca un restaurant care are 400 de 
locuri să plătească aceeaşi taxă. Colegul meu reprezi n tă Five to Go, este un lan ţ la nivel naţional şi aşa mai 
departe. El, care are 5 - 6 metri pătraţi p lăteşte aceeaşi taxă ca mine, care am 700 de metri pătraţi adică noi, 
cum să zic, aveţi toată deschiderea din partea noastră de a gândi o chestie rea lă şi care să o facem o dată 

pentru totdeauna, să fie argumentată şi să reprezinte o realitate. 



RADU MIHAIU: Înţeleg ce spuneţi. Da, este un lucru care trebuie discutat la nivelul Consil iului General. Vă 
promit că vom avea această discuţi e. Sunt parte din conducerea pol it ică a unuia din partidele aflate la 
guvernare în Bucureşti. Drept urmare, va conta ce spunem la nivelul Consiliului General, dar nu este pentru 
ziua de azi această dezbatere cu cuantumul taxei, pentru că nu se stabileşte la nivel de sector, dar am reţinu t 

cerinţa dumneavoastră şi promit să o duc mai departe. Da. Deci asta vroiam să spun vă rog frumos la 
microfon, ca să putem să înregistram. Da, cunosc. 

Ion Biriş: Cunosc restaurante în Berceni care au 150 de metri pătraţi şi au cifră de afaceri de 1 O ori cât are 
restaurantul Mesopotamia de la Bucur Obor. Deci contează şi locaţia în care se află respectiva unitate de 
alimentaţie publică şi aşa mai departe. Deci nu contează. Taxa pe scaun a mai fost acum 20 de ani şi i-a 
băgat pe toţ i în faliment până a renunţat Guvernul la ea. Cam asta s-a vorbit aici. Deci e mai corect aşa cum 
este acuma, o taxă fixă , exact cum a spus şi doamna jurist. Din punctul meu de vedere, vă promit că va fi . 

RADU MIHAIU: O altă dezbatere la nivelul întregului Bucureşti. Nu vreau să detaliem această taxă, care este 
mai mare sau mai mică în acest moment, pentru că o detaliem degeaba. Sunt convins că există argumente 
pro şi contra, dar le dezbatem degeaba aici. Ele nu trebuie să fie dezbătute aici, pentru că nu la Primăria 

Sectorului 2 se dezbat aceste taxe. 

Amalia Bellantoni: Domnule Primar, vă mulţumesc că ne-aţi acordat această modalitate de a putea vorbi. Nu 
am spus că deschidem acuma spre discuţie această taxă , cât trebuie să fie, dar vă rugăm să lu aţi cont de 
această situaţie, pentru că nu toţi avem lanţuri de restaurante. 

RADU MIHAIU: Discuţie inclusiv la nivel de USR Bucureşti. Este ceea ce pot eu să fac la nivel de USR 
Bucureşti, ca politică publică a unuia dintre partidele care sunt în momentul acesta la conducere ş i vom lua în 
considerare ceea ce propuneţi dumneavoastră, dar nu suntem acum în acest context. Da, deci vă promit că 

vom organiza la nivelul Bucureştiului, sper să veniţi la fel de mulţi când vom face această dezbatere pentru 
politică publică ş i că vom discuta acest lucru . Vă rog, bună ziua. 

Răzvan Stancu: Răzvan Stancu este numele meu, domnule primar. Este frustrant pentru cei din Horeca, în 
condiţiile în care diferă procedura de autorizare de la sector la sector, adică noi sub tutela Bucureştiului , la 
sectorul unu este total diferit faţă de sectorul 2 şi tot aşa. Devine din ce în ce mai greu să obţii orice document, 
mai ales după ce s-au promulgat OUG 19 în care toată lumea a venit un control, deşi foarte mulţi oameni au 
fost de înţeles, în condiţiile în care a avut taxa plătită, dosar depus. După 3 luni de zile în care a existat 
procedura asta de au trecut autorizaţiile de la poliţia locală la Primăria sectorului 2. Oamenii veneau în control, 
spunea ok, ai număr de înregistrare, ai depus completare, depus solicitare. Momentan, apoi veneau, îţi 

dădeau 500 de lei amendă sau chiar mai mult, în condiţiile în care tu erai acoperit, pentru că tu ai depus în 
timp, aveai tot dosarul pregătit, doar că nimeni nu ştia exact unde este, unde este dosarul ş i ce trebuie să mai 
faci în continuare. Pe l ângă asta, Sectorul 2 este singurul sector din Bucureşti care, de exemplu, nu 
autorizează activitatea Fornetti. Sectoru 1 autorizează. Sectorul 3 autorizează , 

RADU MIHAIU: Totuşi ar trebui să fie cumva tipic tot. Adică să fie la fel dacă tot suntem aici. 

Ion Biriş: Doar că din punctul ăs ta de vedere e la fel. Noi vă apreciem in i ţ i ativa dumneavoastră ş i aş dori să o 
aibă şi ceilalţi. Înţelegem că într-adevăr, mai ales pentru companiile mari, care au puncte de lucru în toate 
sectoarele Capitalei, e un dezastru. Vă daţi seama că avem oameni ded icaţi, pentru că nimic nu se potriveş te, 

dar la fel. Nu cred că pute ţi dumneavoastră la Sectorul 2 să uniformizaţi la toate celelalte. 

RADU MIHAIU: nu toată lumea vrea să fie uniformizată, numai că dacă este uniformizat pe forma aia rea s-ar 
putea să fiţi nemulţumiţi. 



Ion Biriş: Aşa este. Haideţi, poate reuşim şi găsim o formă bună la acest sector şi ne ducem după aia şi o 
promovăm noi ca un ghid de bune practici. La celelalte sectoare aş vrea. 

RADU MIHAIU: Să ne mai luăm 5 minute pentru ventilare, şi după aceea să încercăm să fim mai aplicaţi. 
Chiar îmi doresc să facem o treabă bună. Ştiu că lucrurile au mers greu, ştiu că a fost complicat în pandemie, 
sunt conştient că şi acum lucrurile sunt poate mai grele. Vreau să vă spun că un lucru important s-a întâmplat 
deja la noi la sectorul 2, în sensul că se făcea înainte autorizarea şi autorizarea şi controlul la Poliţia Locală, 

ceea ce sunt convins că înţelegeţi cu toţii de ce e rău , s-a schimbat acest lucru, nu se mai face ş i autorizarea 
ş i verificarea la aceeaşi instituţie. Autorizarea se face de către urbanism la primărie şi controlul se face de 
către poliţia locală. Asta asigu ră cumva o transparenţă şi o predictibilitate a respectării legii. Sigur, şi înainte 
era o predictibilitate, dar nu neapărat a respectării legii, dar asta asigură o predictibilitate mai mare. Bun, am 
reţinut exemplu de bune practici din Oradea, am reţinut ideea de taxare dife renţiată pe care o s-o discutăm la 
nivelul Bucureştiului. Primăria, care să ia act de existenţă avizelor, sunt de acord. Vreau să propun câteva 
lucruri care ar trebui să simplifice foarte mult ceea ce depuneţi. Adică m-am uitat pe lista 
documentelor de depus, ieri m-am uitat şi n-am fost de acord cu foarte multe dintre ele. De exemplu1 

n-am înţeles de ce noi cerem copie după certificat constatator, când ar trebui să-l obţinem noi singuri, 
ţinând cont de faptul că plătiţi o taxă destul de mare şi constatator există la dosare, dar n-ar trebu i să-l 
mai cerem, vă rog. 

Ion Biriş: Deci există legea numărul 9 pe 2023 pentru completarea ordonanţei de urgenţă a Guvernul numărul 
41 pe 2016 privind stabilirea unor măsuri de simplificare la nivelul administraţie i publice. 

RADU MIHAIU: Nu are norme metologice de aplicare şi trebuie să fie făcute până la jumătatea anului şi mă 

îndoiesc că vor fi făcute . 

Ion Biriş : Încep în 90 de zile adică de la 1 iunie, spune clar, se interzice instituţiilor publice să solicite copii de 
pe avize sau alte documente care au fost emise de către alte instituţi i publice. De ce se va proroga? 

RADU MIHAIU: Pentru că statul român nu e în stare să solicite persoanelor fizice sau persoanelor juridice, în 
vederea soluţionării cererilor pentru furnizare a unui serviciu public, copii de pe avize sau alte documente care 
au fost emise. În 2016 lucram la comisia de tăiat hârtii, eram în guvernul care a dat această lege. Nu e nevoie 
să îmi spuneţi că există, nu e nevoie să îmi spuneţi de faptul că de anu l acesta a intrat în vigoare, nu există 
norme metodologice şi nu vor exista. Haideţi să încercăm să facem lucruri. Aceste norme metodologice poate 
poate vor exista la Bucureşti , deşi e greu, dar pentru alte locuri în ţară cu siguranţă nu se vor putea pune în 
aplicare, ceea ce înseamnă că această lege se va proroga. 

Ion Biriş : Da, e vorba de toate celelalte avizele pe care le cereţi. 

RADU MIHAIU: Vi le cere legea, n-avem cum să le eliminăm . 

Ion Biriş : Alea sunt emise şi vin oricum să ne controleze cei de la Sanepid, cei de la sanitar-veterinar şi aşa 
mai departe. 

RADU MIHAIU: O să vă rog dacă se poate. ştiu că ştiu că este uşor să avem o dezbatere în care vorbim 
fiecare unul peste celălalt, dar este foarte complicat când suntem mulţi oameni şi sunt convins că multă lume 
vrea să ia cuvântul. Deci sunt mai multe lucruri pe care le-am cerut eu să nu le mai cerem. Unul este 
certificatul constatator. Al doilea lucru, un lucru pe care o să-l cerem o să fie planul de situaţie, pentru că 
deseori autorizăm lucruri, autorizăm funcţionare a unor restaurante care se află în nişte clădiri care n-au 
autorizaţie de construire sau care funcţionează în tr-un loc în care este cu totul altceva decât a fost autorizat. 
Pentru asta vom cere releveu - planul cum arată locul unde vreţi să faceţi, să desfăşuraţi activitatea 



Amalia Bellantoni: Asupra releveului? Având în vedere că am avut diverse probleme, ce să spunem, vă 
referiţi la releveul pe care îl emite cadastru sau un plan făcut de către un ing iner autorizat care implică alte 
costuri ş i altă întârzieri. 

RADU MIHAIU: Cel de la cadastru şi da, extras de carte funciară, o să scoatem noi. Adică încercăm cât se 
poate să încheiem protocoale sau dacă nu protocoale, chiar să plătim noi pentru a obţine lucrurile care pot fi 
obţinute de la alte instituţii. De la DSP, DSV nu cred că putem obţine, că nu cred că le au electronic şi atunci 
s-ar putea să nu avem formula lega lă prin care noi să le cerem în numele dumneavoastră . Adică nu ştiu dacă 

ar fi legal să cerem. 

Ion Biriş: Paranteză, să şti ţi că sunt destul de bine organizaţi, să ştiţi că sunt destul de bine. Nu e vorba doar 
de organizare. 

RADU MIHAIU: Este vorba şi de faptul că cineva de aici, de la noi, nu poate să facă o corespondenţă cu DSV
ul. Trebuie să existe un protocol electronic de comunicare sau ceva de genul ăsta şi trebuie să avem şi bază 

legală să colaborăm„ 

Ion Biris: Deci la nivelul Bucurestiul nu mai stiu dacă erau emise câteva sute de autorizatii de functionare si te 
, I I I I t 

uitai pe baza sau pe ceea ce afişau primăriile. În schimb, dacă te uitai pe site-ul DSV-ului apăreau câteva mii, 
deci ei au o evidenţă foarte clară a tuturor locaţiilor, cum funcţionează, ce funcţionează. Asta ca o info, deci ei 
sunt foarte bine 

Daiana Tănăsescu: Am avut surprize legate de actualizare a datelor. Au fost situaţii când au fost retrase 
aceste autorizaţii, neactualizate, chiar dacă ele au fost reeliberate. Am discutat cu cu DSP-ul la momentul 
respectiv şi noi iniţial ne-am ori orientat pe această platformă, dar nu a fost suficient, de cele mai multe ori nu 
corespund. 

RADU MIHAIU: Înţelegere pe data de 16 februarie la ora 12 poate funcţionaru l din primărie să aibă garanţia 
că 5-to-GO are autorizaţie DSV doar uitându-se pe site-ul DSV sau poate avea doar siguranţa că undeva 
acum 3 ani a obţinut autorizaţie DSV? Da, acuma poate o are, poate nu are. 

Ion Biriş: Nu e o tragedie, că noi vă putem prezenta. Deci nu era doar dacă tot discutam de nişte optimizări, 
noi ca asociaţie, noi putem să vă ajutăm în demararea unor dialoguri cu diverse alte i nstituţii, pentru că avem 
această poziţie , în urma discuţiei pe care am avut-o astăzi, să avem o iniţiativă noi către ei, să găsim o 
metodă prin care să ne simplificăm viaţa. 

RADU MIHAIU: Domnul Lupaşcu şi apoi o să revin şi eu puţin. 

Cătălin Lupaşcu : Bună ziua, aş vrea să prezint pe scurt modificăr ile care sunt. Până acum se elibera 
autorizaţia de funcţionare pe ace laşi dosar, an de an cu controlul prealabil al Poliţiei Locale pe noua 
metodologie. Depuneţi prima dată când se obţine această autorizaţie . Procedura va fi foarte simplă se depun 
documente pe care domnul primar le specifică. Nu se mai face controlul de către Poliţia Locală a fiecărui 
document şi al fiecărei corelări în parte şi a fiecărei locaţii , ci doar în baza actelor depuse care sunt pe această 

listă, vi se va emite autorizaţia . Această autorizaţie este valabilă pe termen nedeterminat, cu prelungire şi 

obţinere viză anua lă. Această viză se va obţine doar în baza depunerii în original al documentului, al 
autorizaţiei şi plata taxei. În cazul în care nu există nicio modificare a documentelor iniţiale, nu se va 
cere niciun alt act, decât simpla dumneavoastră declaraţie pe proprie răspundere că documentele 
iniţiale sunt valabile. În continuare, în cazul în care unul dintre acte expiră pe durata actului în curs, trebuie 
să depuneţi acea prelungire. Dacă nu depuneţi acea prelungire şi un act expiră, de exemplu în luna iunie 
autorizaţia vi se va emite până în luna iunie - până în luna iunie puteţi veni, depune acel act de prelungire ş i 

pur şi simplu în baza acelui act vi se va prelungi autorizaţia în mod automat până la sfârşitul anului. 



Ion Biriş : Eu din ce înţeleg ăsta e un lucru fantastic. Rezolvăm problema reautorizării , exact. Deci din 
momentul ăsta , odată ce ai primit o autorizaţie, după aia şi mi se pare normal să nu ai probleme, deci am 
rezolvat problema re-autorizării, ar trebui să fi foarte clar lucrul ăsta pe care ni l-aţi spus dumneavoastră acum. 

RADU MIHAIU: Era şi întrebarea mea iniţială dacă aţi apucat să citiţi metodologia sau nu. 

Ion Biriş: Pe spate acele pătrăţele cu viza, se depune doar autorizaţia în vederea prelungirii. 

Cătălin Lupaşcu : Dacă citiţi metodologia scrie clar ce se face la autorizare, ce se face la reautorizare şi sunt 
2 probleme. Acesta prima pe care am rezolvat-o şi a doua nu că se mai autorizează abia după verificarea 
Poliţie i Locale a fiecărei document în parte. Exact ce vă plângeaţi dumneavoastră - nu mai vine poliţia locală 
să verifice ce a verificat şi DSV, DSP, DSP, ISU. Dacă aveţi acel document fizic şi-l aveţi depus la dosar, nu 
mai vine nimeni să vă verifice dacă acel document a fost obţinut sau nu într-un anumit fel. 

Ion Biriş : Deci reautorizarea îmi e foarte clară şi dacă e aşa, e un pas fantastic înainte, pentru că măcar ne 
chinuim o dată şi după aia, dacă ştim că n-am modificat nimic, 10 ani de zile am scăpat de această problemă, 

ne plătim taxa an de an ne facem declaraţia către dumneavoastră că n-am schimbat nimica şi lucrurile vor 
funcţiona. Acuma vom ajunge să avem o listă. Da, de se vede, ajungem la problema care ne-a marcat pe toţi, 
această autorizaţie ISU. Avem toţi unele investiţii majore, vorbim de societăţi care au o anumită conştiinţă şi 
care şi-au făcut tot ce au de făcut, au făcut tot ce trebuia făcut, au depus tot ce trebuia depus şi acea hârtie de 
la ISU nu se primeşte„ 

Vorbitor 1: Rămâne în continuare Declaraţie pe propria răspundere. 

Ion Biriş: Rămâne în continuare posibilitatea prezentării dovezii că am depus dosarul acolo şi am închis 
subiectul. 

Irina Sevciuc: Deci aici sunt 2 probleme, dacă mă iertaţi o dată, sunt spaţiile care în funcţie de suprafaţă, se 
încadrează în spaţiile care au nevoie de autorizaţie de funcţionare ISU. 

Ion Biriş: Deci ce e sub ne dă negaţie? V-am adus negaţie ş i am închis 

RADU MIHAIU: E o discuţie, apropo, negaţie ISU şi-ar dori să nu mai emită. 

Irina Sevciuc: Deci spaţiile care sunt sub îmi daţi frumos o declaraţie pe proprie răspundere că respectaţ i 

procedurile şi am închis subiectul 

Ion Biriş: Ce e peste 200 de metri. 

Irina Sevciuc: Peste 600 de metri. 

RADU MIHAIU: Suprafaţa a crescut la 600 de metri şi 4 metri pătraţi per persoană. 

Ion Biriş: Perfect, bun, acolo ce putem face? Cum funcţionăm noi care avem totul în regulă?. Am depus şi 

aşteptăm în unele cazuri de 2 ani de zile obţinerea acestei autorizaţii. Spuneţi-ne cum facem?. 

Irina Sevciuc: Dacă se încadrează în suprafaţa pentru aviz ISU, mai daţi un telefon la ISU. 

Ion Biriş: Sincer, asta iertaţi-mă fost haideţi să închidem această discuţie, vă rog. Asta a fost. 

Irina Sevciuc: Marea problemă la Colectiv. Deci la momentu Colectiv exista prevederea în lege că până la 
data de se pot emite autorizaţiile de funcţionare pe baza bonuleţului că aţi depus dosar la ISU, acea prevedere 
s-a terminat. 



Ion Biriş: Adică pentru că toate celelalte nu e absolut nicio problemă? Da, da, nu e vina unui antreprenor care 
stă la baza bunăstă rii cum ne-aţi spus mai devreme? Nu. Ce pot eu să facă acuma dacă e să ne punem, 
suntem noi şi voi, reprezentanţii statului. Voi sunteţi în aceeaşi echipă. 

RADU MIHAIU: Din poziţia în care sunteţi că sunt reprezentanţi ai statului ş i reprezentanţi ai statului. Ştiu 

dacă vorbiţi cu reprezentanţii statului care nu pot schimba legea. 

Ion Biriş: Ştiu , da, cum facem. 

RADU MIHAIU: Dar nu vorbiţi cu reprezentanţii statului care schimbă legea? Ok, Doamna, şi. 

Vorbitor 1: Rezolvaţi o problemă la ISU. 

Amalia Bellantoni: Am o singură întrebare vizavi de noua metodologie de emitere ş i reemitere a acestei 
autorizaţii din partea primăriei de sector. A fost aceeaşi poveste prin 2017 când se emitea de către primărie ş i 

Poliţia locală venea control. Am înţeles bine că de această dată, în anul 2023 Pol iţia Locală nu mai vine să 
controleze ceea ce noi am depus ca şi documentaţie . Asta este noua schimbare. Da, deci va veni poliţia în 
control la sesizări. Am înţeles, aţi atins punctul. OK, ok, eu am eu personal. 

Cătălin Lupaşcu : Am verificat la poliţia locală, dacă ceea ce dumneavoastră aţi declarat pe proprie 
răspundere e real, că dumneavoastră puteţi declara că aveţi 100 de metri şi să funcţionaţi în 500 de metri. 

Amalia Bellantoni: Ok. 

Cătălin Lupaşcu: De asemenea, înseamnă că le luăm dreptul de control. 

Amalia Bellantoni: Corect, dar la emitere se emite autorizaţia şi ulterior se pot face controale. 

Daiana Tănăsescu: O completare, iertaţi-mă, vă rog, vă spun ceea ce o să regăsiţi şi-n regulament. Poliţia 

Locală în momentul în care identifică o neconformitate, o problemă de îndată, are 2 situaţi i : aceea de 
retragere sau de propunere a retragerii ş i de propunere a suspendării autorizaţie i . Regulile rămân aceleaş i , 

pentru că dreptul de control rămâne la poliţie, iar autorizarea la primărie. Şi este firesc ca poliţia să informeze 
primăria în cazul în care identifică probleme. 

Amalia Bellantoni: Deci este aceeaşi situaţie. 

Daiana Tănăsescu: Nu mai vine înainte; în timpul anului - dacă apar probleme, solicitaţi ş i dumneavoastră. 

Poliţia locală. 

Cătălin Lupaşcu: Nu mai verifică situaţiile verificate şi de alte autorităţi. Dacă aveţi un aviz DSP, noi nu mai 
venim să verificăm dacă acel aviz a fost obţinut şi cum a fost emis înainte de emiterea autorizatiei, ş i se va 
elibera pur ş i simplu autorizaţia în baza acelui aviz pe care îl aveţi ş i pe care un alt organism al statului şi l-a 
asumat şi eliberat. 

Amalia Bellantoni: Aveţi de asemenea menţiunea de desfăşurare a unor activităţi comerciale care se 
încadrează în normele de convieţiu re socială, ordine şi linişte publică, consider că nu există activitate 
comercială care să nu aibă un vecin rău intenţionat. Ce se întâmplă atunci când aceste reclamaţii, sesizări din 
partea vecinului care din nefericire are sau nu o doagă în plus sau minus, cazul meu, care face reclamaţii non
stop, momentul în care a făcut o reclamaţie s-a confirmat, negaţie acelei reclamaţii. Se continuă cu vizita din 
partea autorităţilor competente. Mă refer în faţă de faţă Poliţia Locală şi Primărie . 

Ion Biriş: În mod normal, Legea prevede că atunci când se fac, o să vă răspund pentru că cunosc foarte bine 
subiectul pe care dumneavoastră încercaţi să îl transmiteti. 



Daiana Tănăsescu : În situaţia dumneavoastră aveţi un caz special, din ce-mi aduc aminte aveţi o curticică în 
care vă desfăşurati într-un interior unde sigur că mai sunt şi vecini acolo, fiind acea terasă . Da, Poliţia Locală 

are planuri de monitorizare, mai ales în perioadele speciale - vara, când toată lumea, toate restaurantele, 
barurile îşi încep activitatea cu adevărat în exterior. Ori de câte ori are o sesizare şi că este sau nu este 
fondată, asta o să constate agentul. Acolo poate face acea verificare. În cazul dumneavoastră şi în cazul în 
care avem 2 situaţii, aici avem o încălcare pe legea 61 şi înseamnă tulburare a ordinii şi liniştii publice. Eu ţip 
la dumneavoastră şi dumneavoastră la mine şi avem a doua situaţie, aceea cu zgomotele care se încadrează 
pe legea specială, legea protecţiei mediului şi acolo intervin aparate, diverse măsurători. Da, în ambele cazuri, 
dacă sunt depăşiri, chiar şi simplu, fapt că eu ascult, eu, agent, cel care constată că acolo există o tulburare, 
poate fi aplicată sancţiunea, categoric. 

RADU MIHAIU: Şi mă scuzaţi că spun, dar exista, fiecare business poate are un vecin, cum spuneţi 

dumneavoastră, dar cu siguranţă există şi foarte multe business-uri care nu-şi respectă vecinii şi vă garantez, 
pentru că eu am fost martor în multe situaţii în care restaurante, baruri nu aveau niciun fel de respect pentru 
vecini şi la 3 noaptea urla muzica tare, tare şi foarte tare şi evident, când venea poliţia , opreau. 

Vorbitor 1: Vorbim despre cazuri normale, în limitele legii. 

Amalia Bellantoni: Se abate de la lege. 

Ion Biriş : Am o întrebare, adică să vină în permanenţă în control cu aceeaşi problemă. Vede că o persoană 
are acelaşi lucru. E clar că acea persoană are ceva cu dânsa. Ori vrea ceva de la dânsa, ori vrea o masă 
gratuită în fiecare zi şi aşa mai departe. 

Amalia Bellantoni: Discutăm . Mă rog. Eu am o întrebare globală care cred că ne interesează pe toţi care ne 
desfăşurăm activitatea în sectorul doi sau în alte sectoare. După '89 ştiţi foarte bine că au apărut multe spaţii 
comerciale care nu erau înainte de '89 spaţii comerciale erau foarte limitate, câteva, foarte puţine. Nu ştiu 
dacă există o inventariere a lor sau câte existau înainte şi câte după . S-au transformat apartamente în în spaţii 
comerciale. Au apărut diverse construcţii în anii '90 a lipite de anumite spaţii, care s-au transformat şi au 
rămas pe poziţii. Ce se întâmplă cu acestea? Pentru că dacă căutăm la cadastru, în general cadastru apare 
de când s-au construit blocurile înainte de '89 şi nu toate sunt ca şi spaţii comerciale, dar au fost. Transforma, 
funcţionează de 30 de ani ca spaţii comerciale. Cum se procedează în cazul ăsta, pentru că este foarte greu 
să autorizezi un spaţiu după 30 de ani acolo a funcţionat de 30 de ani un chioşi cu un butic, alimentară , o 
sifonărie. Ce se întâmplă în cazul ăsta? Că aici e problema cea mai mare, că dacă te duci la cadastru e foarte 
greu să găseşti o activitate comercială într-un spaţiu care era activitate comercială. 

Irina Sevciuc: permiteţi, mulţumesc. Majoritatea spaţiilor despre care vorbiţi au avut cândva o autorizaţie de 
construire de la Primăria Capitalei, dacă vorbim de construcţii. 

Ion Biriş: Nu. Problema care cred că vroia să o pună dânsa şi care aş ridica-o şi eu, deşi poate nu face exact 
obiectul direct aici, dar implicit face este că ar trebui totuşi, pentru acele spaţii care n-au fost destinate ca spaţii 
comerciale din construcţie, din proiectare, să li se ceară să prezinte de la şedinţa adunării generale a 
proprietarilor locatarilor din blocul respectiv acordul că poate să funcţioneze ca spaţiu comercial şi 

transformarea respectivului spaţiu de locuit în spaţiu comercial. Asta mi s-ar părea corect. 

Irina Sevciuc: Că ele funcţionează de 20-30 de ani. 

RADU MIHAIU: Faptul că funcţionează de 20-30 de ani pentru mine nu înseamnă mare lucru, pentru că de 
20-30 de ani pot să funcţioneze greşit şi să avem probleme de tot felul. de incendiu, de cutremur, de orice fel 
de fapt care n-a fost reglementat acum 20 de ani şi acum îl reglementăm. Totuşi e normal să-l reglementăm. 

Adică ce procedură trebuie pentru spaţiu comercial, pentru modificări interioare, nu ştiu dacă ştiţi, da, e 



nevoie. Pentru orice fel de modificare i nterioară trebuie autorizatie de construire obtinută de la Primăria 
' ' 

sectorului doi, de la Direcţia de Urbanism, care Direcţia de Urbanism emite şi autorizaţi ile de funcţionare . 

C ătălin Lupaşcu :. Orice antreprenor, din punctul meu de vedere, înainte să demareze o investiţie, ar trebui să 
se intereseze în ce îşi investeşte banii. Aici este şi problema dumneavoastră să ve rificaţi de la început, având 
nişte reguli noi, când vă apucaţi să faceţi o investiţie. Logic ar fi să şti\ i în ce vă investiţi banii. Dacă şti\i că nu 
puteţi obţine autorizaţia de funcţionare, nu putem crea pentru fiecare exemplu în parte o nouă leg is laţie sau o 
nouă metodologie. Ştiţi de la început şi vrem să fim predictibili pe următorii 10-20 de ani care vor fi regulile. Şi 

dumneavoastră trebuie să jucaţi cu aceste reguli. Nu putem să adaptăm legislaţ ia sau metodologia pe fiecare 
regulă în parte, pe fiecare spaţiu în parte. 

RADU MIHAIU: Dar nici nu ştiu dacă e bine. Ca să fiu sincer, poate putem da. Nu ştiu dacă este bine să 
acceptăm că într-o chestie care este apartament, plăteşte taxe de apartament, că plăteşte şi impozit de 
apartament. Ar trebui să aibă loc o activitate comercială care să nu fie decla rată ca atare. Dar îşi asumă 

altcineva această funcţionare, adică faptul că eu las nişte oameni să vină să intre acolo într-o clădire poate cu 
risc seismic. Atenţie, că esta importantă problema. Păi se pune. La d umneavoastră, nu se pune, că nu vă 
gândiţi să o faceţi , dar poate alţii se gândesc şi ei spun că închiriază mai ieftin. Eu, ca primar, Primăria, trebuie 
să se gândească şi la situaţiile astea, că n-are cum să nu se gândească. 

Amalia Bellantoni: Am o întrebare, vă rog, în cât timp se va emite, există acele 30 de zile legale pentru 
emiterea autorizării din partea primăriei. De ce spun asta? Pentru că dacă intervine un contro l inopinat sau în 
urma unei ses izări, ş i noi am depus dosarul şi avem un număr de înregistrare şi îl prezentăm celor de la pol i ţia 

locală că îl posedăm, este ca şi cum l-am depus. Deci suntem scuti\i de aplicarea legis laţ ie i , amendă, 

chestiunile astea. Deci nu s-a schimbat nimic practic în varianta aceasta, pentru că atunci când depui dosarul 
şi- ţi este acceptat dosarul înseamnă că este complet. Deci intri în baza legală că tu ţi -a i depus dosar. Este 
complet. Se mai face verificarea prealabilă la ghişeu?. 

RADU MIHAIU: la ghişeu, se face o verificare administrativă, nu una pe fond . N-are cum să se facă verificarea 
pe fond . Încercăm să scurtăm aceşti timpi. Tocmai de asta încercăm , de exemplu, să nu vă mai cerem dovada 
faptului că sunteţi administrator. 

Amalia Bellantoni: Care se poate obţine foarte uşor de la ONRC. 

RADU MIHAIU: Asta vrem să facem să obţinem de la ONRC, în baza certificatului constatator pe care nu-l 
mai depuneţi dumneavoastră, că poate când îl depuneţi este unul de acum 3 ani că pe acela l-aţi găsit în 
dulap şi între timp noi trebuie să ne asigurăm că faţă de acum 3 ani nu s-a schimbat şi de asta încercăm să 
obţinem noi de la ONRC, ca să ştim să avem situaţia la zi şi se fac şi mai puţine verificări şi din partea noastră. 

Deci încercăm să scurtăm acest flux. Sunt proceduri noi inclusiv pentru noi, pentru aparatul pr imărie i care 
trebuie să facă aceste verificări ş i mi-e greu să fac o estimare cât va dura. Estimarea mea este că după o 
perioadă de început va merge mult mai repede. Da, este o perioadă de început şi antreprenor fiind, ştiţi că 

orice procedură care schimbă cu totul sistemul are nevoie de o perioadă de acomodare. 

Amalia Bellantoni: Ok ş i nu se poate face o normativă internă prin care în momentul în care eşti , să spunem 
sub controlul celor de la Poliţia Locală şi tu ai depus dosarul, să se reia control, în momentul în care există 

aprobare sau negaţie din partea primărie i , adică să nu fim pasibil de o amendă , deşi noi ne-am făcut datoria, 
ne-am îndeplinit conform legii obligativitatea de a depune dosarul. Dar din nefericire, ca şi birocraţie, există un 
timp, adică să nu ajungem la tribunal, să dăm în judecată Pol iţia Locală sau Primăria pentru abuz în serviciu, 
pentru că ne-a fost amendată societatea, deş i noi am depus şi din cauza birocraţie i nu a iesit, la asta mă 
refeream. 

RADU MIHAIU: Acest normativ va fi abuzat la rândul lui. 



Ion Biriş Da, problema se rezolvă simplu: Să se permită depunerea cu 60 de zile înainte de sfârşitul 

anului a documentaţiei. 

Daiana Tănăsescu : Da, so luţia cred că aceasta ar trebui să fie, şi pentru că sunt foarte mulţi. Nimeni nu cred 
că o să vă împiedice să depuneţi această documentaţie şi înaintea termenului de 1 decembrie. Colegii mei o 
să fie pregătiţi la momentul Acela, o să venim ş i noi în sprijin dacă au nevoie. Dar dar în legătură cu ce 
spuneaţi dumneavoastră, în niciun caz nimeni pe lumea asta, cu toată bunăvoin ţa , nu poate spune celui care 
controlează să nu aplice sancţiunea . Firesc, normal, la 1 ianuarie Dumneavoastră trebuie să aveti autorizaţia , 

Fără acel acel document nu se poate desfăşura activitatea. Este vorba de această autorizaţie de desfăşurare 

a activităţii ş i de fiecare dată insist asupra acestui termen. 

Ion Biriş: Ok, dar mulţumim frumos. Revenim un pic la discuţie, poate că data trecută v-aţi supărat pe mine că 
vă acuzăm pe dumneavoastră de lipsa de activitate sau de promptitudine a unei alte organizaţ i i. Dar de data 
asta sunteţi dumneavoastră . Doar dacă noi totuşi depunem şi dacă în termen de 60 sau 90 de zile nu obţinem 
acea autorizaţie , tot noi suntem pasibili. Probabil. Ad ică noi, din punctul nostru de vedere, da, ţine 90 de zile 
daţi cu 120 de zile înainte, n-avem nicio problemă, dar la un moment dat trebuie să se impună un termen clar. 
Demne, dacă în 120 de zile tot nu ţi-am dat-o, nu poţi fi tot tu amendat. Adică cumva trebuie să ajungem 
undeva la un compromis. Avem cazuri reale în care pe un dosar depus în ianuarie am obţinut-o în noiembrie, 
după 10 luni, dar administrativ, spune foarte clar că răspunsul autorităţilor trebuie să fie dat în 30 de zile. 

RADU MIHAIU: Deci nu cred că se întâmplă abuzuri de acest fel şi nu cred că se vor întâmpla. Şi dacă se vor 
întâmpla, aproape sigur va exista şi un motiv. Dacă o situaţie este clară şi explicabilă, atuncea cu siguranţă se 
pot găsi soluţii , dar n-aş vrea să folosesc un normativ, pentru că acest normativ - îmi pare rău , sunteţi 

antreprenor, vă veţi folosi orice fel de portiţă pentru a vă apăra business-ul. E legitim să faceţi asta. Nu vă pot 
da această portiţă şi nu o să vă dau această portiţă în care să existe normativ intern, că dacă s-a depus cu 2 
ani înainte şi nu s-a primit autorizaţia, atuncea nu se mai dă amendă . Nu va exista acest normativ să fie foarte 
clar. Vreau să fiu foarte clar pentru toată lumea să închid discuţia . Nu va exista acest normativ, nu se va 
întâmpla. Încercăm să nu dăm amenzi pentru aceste lucruri. Încercăm să rezolvăm lucrurile cât mai repede. 
Facem o pe rioadă mai lungă de depunere a documentelor, dar dacă nu depuneţi documentele corecte, dacă 
trimiteţi pe cineva care nu înţelege ce trebuie să depună, că se întâ mplă, vine cineva, nu depuneţi 
dumneavoastră personal, niciunul dintre dumneavoastră aproape, probabil veţi ruga pe cineva care depune, 
care poate câteodată nu înţelege, care nu ştie , se întâmplă cazuri şi atuncea durează foarte mult. 

Ion Biriş : Înţeles, vă înţelegem perfect. Putem să avem atunci posibilitatea de a începe depunerea cu 3 luni 
înainte, cu 4 luni nu ştiu , vă întrebăm şi atuncea asta ne asumăm noi. 

Irina Sevciuc: Vă rog. Deci vorbiţi strict de avizare. După ce aţi obţinut în primul an auto rizaţia , presupun. 

Ion Biriş: Da, da, în în cazul tuturor celor de aici, cam da„ 

Irina Sevciuc: Am eliberat în ultimii, în ultimele 3 luni nu ştiu vreo 150 de autorizaţii. H aideţi să vă spun ce 
găsesc în dosare: contract de închiriere în care nu este trecută suprafaţa obiectului închiriat, aviz de DSP emis 
pentru catering, pentru care noi nu dăm autorizaţie , aviz de DSVP pentru restaurant. Eu pe aviz de catering nu 
pot să dau autorizaţie de funcţionare a unui restaurant, da, şi aşa mai departe. Avizu ISU pentru 183 de metri 
pătraţi contractul pentru 151, negaţia, în negaţie ştiţi că îmi scrie suprafaţa? Da. Deci nişte acte care nu sunt 
puse cap la cap. 

RADU MIHAIU: Adică, atenţie, ştiu , din partea dumneavoastră pare că aici se mişcă lucrurile foarte lent. Dar 
pe de altă parte, câteodată lucrurile se mişcă lent, pentru că nici documentele pe care le primim noi nu sunt 
100% ceea ce trebuie. 



Cătălin Lupaşcu:Prima oară obţineţi a utorizaţia ş i depuneţi în momentul în care aveţi documentaţia gata, 
când aveţi documentaţia gata veniţi , că nu există un termen. Cu 15 zile înainte de deschidere sau după 
deschide, fiecare vine. 

RADU MIHAIU: Şi după aceea. Haideţi să depăşim momentul, pentru că ati rămas în filmul în care autorizarea 
se face în fiecare an, ori nu mai suntem în filmul ăla la prelung, trebuie să treceţi la prelungire. Nu mai suntem 
în filmul în care trebuie să depuneţi toate lucrurile pe care le aveţi deja, pe care trebuie să le mai verificăm o 
dată. Deci deci nu mai suntem în filmul ă la, nu mai avem această problemă 

Amalia Bellantoni: Cer scuze. Pe vremea când se depunea autorizaţia la poliţia locală cobora întotdeauna 
unul dintre poliţiştii locali şi îţi dădea o mică consiliere asta-i bună, asta nu-i bună aici trebuie să mai pui, aici, 
trebuie să mai iei, există această posibilitate din partea primăriei - la ghişeul de depunere să puneţi o 
persoană competentă ca să nu se mai regăsească doamna cu dosare care sunt incomplete sau aberante, aşa 
cum aţi bine aţi spus. Adică să nu fie un simplu oficial care să înregistreze ceea ce a primit fără să aibă o 
capacitate de a înţelege şi dacă dosarul pe care tu l-ai depus, adică să nu aşteptăm 30 de zile o negaţie, să 
depunem încă o hârtie sau s-o primim prin poştă cu ce avem de depus. Deci să aveţi acolo, dacă se poate, din 
partea primăriei, un angajat competent care să cunoască legea şi normativele interne ale sectorului doi, astfel 
încât să să nu mai depunem, dacă nu este bun. Deci să mai facem o zi, 2, 3, o săptămână astfel încât vă spun 
asta pentru că m-am ocupat de fiecare dată, aşa cum bine am spus personal, să depun aceste autorizări, că 

de fiecare dată când trimiteam pe cineva nu se reuşea nimic, adică nu se nu se găsea această consultanţă din 
partea autorităţii. La Poliţia Locală exista această persoană care cobora şi ne explica mai adu sau controlează 

ceea ce ai adus, mulţumesc . 

RADU MIHAIU: Consultanţa din partea controlorului este ilegală, ca să înţelegem, este ilegală. Cine 
controlează nu are voie să facă consultanţă , de asta am şi separat, de asta am ş i dus în primărie. 

Amalia Bellantoni: Şi dacă ne lipseşte un conform cu o semnătură?. 

RADU MIHAIU: Am înţeles, asta se poate face, dar pentru funcţionarea rezonabilă a primăriei se poate face 
un control administrativ. Deci atenţie, primăria poate să facă această consultare, dar câteodată nu este simplu 
pentru cineva care stă la registratură să facă acest lucru. Adică nu putem avea persoane super calificate care 
să primească mii de astfel de dosare şi să înţeleagă fiecare diferenţă pe orice. Putem avea un dosar 
administrativ în care să se verifice lucrurile simple la primire şi da, putem sta de vorbă dacă apare o problemă, 
pentru că a aşa se poate. La autorizare, la control ulterior nu e bine, dar la autorizare se poate şi sigur 
încercăm să vă sprijinim şi să vă consiliem atunci când apar probleme. 

Amalia Bellantoni: O interfaţă. Domnul primar îmi cer scuze. Adică dacă noi trebuie să aşteptăm o scrisoare 
din partea din partea primăriei în care ni se spune ce anume trebuie să mai aducem în baza legii. Dar 30 de 
zile este un timp foarte lung pentru activitate, pasibilă în orice moment de o amendă, dar măcar un număr de 
telefon în care cineva să ne poate contacta mai repede. 

RADU MIHAIU: Mai repet o dată, autorizaţia se dă o dată şi după aceea se prelungeşte . Ce spuneţi 
dumneavoastră că sunteţi pasibilă de amendă. 30 de zile nu se mai aplică . Deci vorbim despre o situaţie care 
nu se va mai întâmpla . Deci rezolvăm o situaţie care nu mai are cum să se întâmple, pentru că 

dumneavoastră veţi obţine toate aceste lucruri şi consilierea pe care o doriţi. Toate chestiile astea le veţi 
obţine la început mai uşor, mai greu în 30 de zile în 50 de zile în 60 de zile, după care veţi veni la noi şi veţi 
spune faţă de ce am declarat la autorizare nu s-a schimbat nimic şi noi vă vom viza Autorizaţia. 

Amalia Bellantoni: vă daţi seama că vă asumaţi. Mi se pare un lucru extraordinar ce spuneţi dumneavoastră 
cu subiect şi predicat, adică, din punctul nostru de vedere, e un lucru extraordinar care nu ne vine să credem. 
Dacă colegii ceilalţi de la celelalte sectoare realizează ce aţi spus dumneavoastră pe masă. 



RADU MIHAIU: Haideţi să vedem cum funcţionează. Dacă vor apărea probleme pe care şi le-a asumat 
primarul, pentru că până la urmă primarul va fi de vină. 

Cătălin Lupaşcu : Trebuie să fiţi foarte atenţi dacă daţi o declaraţie pe proprie răspundere şi realitatea din 
teren este alta. Cu poliţia locală vă asumaţi. Închide business-ul. 

Irina Sevciuc: Îmi veniţi cu contracte de închiriere pe un an de zile de la 1 aprilie până la 1 aprilie da. Eu ce să 
fac? Eu cum vă dau autorizaţia? l ată, dacă îţi depui de autorizaţie în noiembrie plăteşti taxa pentru noiembrie 
şi decembrie 3000 de lei sau 4000 de lei nici măcar asta nu discut. Veniţi în ianuarie, da? Şi ce fac? Vă dau 
autorizaţie până în aprilie că doar atât aţi avut contract. 

Daniel Mischie: Domnul primar, dacă îmi permiteţi un pic. Ne lovim de proprietar, ne lovim de alte probleme. 
Ad ică Daniel Mischie sunt, de la City Gri ll. În primul rând, eu înţe leg că noi avem o veste bună astăzi aicea, 
oricum 

RADU MIHAIU: încă nu o vezi că nu s-a votat. 

Daniel Mischie: Înţeleg, dar o veste în sensul că s-ar putea vota şi oricum Primăria Sectorului 2 era puţin 
înaintea celorlalte sectoare. Cei care desfăşoară activitate şi în alte sectoare înţeleg foarte bine ce se întâmplă 
ş i astăzi se pare că lucrurile vor merge ş i mai bine înainte. Cred că obiectivul nostru este cu ce putem noi 
sprijini ca această propunere să treacă, chiar dacă cu anumite aspecte. Noi avem înţelegeri diferite. 
Dumneavoastră vizavi de procesul de la sectorul 5, noi vizavi de Oradea, respectiv alte oraşe care au 
proceduri de autorizare mult mai simple, dar înţeleg că e un mare pas înainte când se poate întâmpla această 
votare în consiliu şi cu ce putem sprijini noi. 

RADU MIHAIU: În martie expi ră perioada de consultare, dacă nu mă înşel, pe 21 martie expiră perioada de 
consultare publică . După perioada de consultare publică, eu ar trebui să convoc şedinţa. Staţi aşa, că mă uit 
pe calendar. De obicei fac şedinţă de Consiliu Local în ultima miercuri din fiecare lună, 21 martie este într-o 
ma~i ceea ce înseamnă că eu ar trebui să convoc şed inţa pe 23 ca să se voteze pe 29. 

Daniel Mischie: Cu ce putem sprijini noi? Este prima întrebare . 

RADU MIHAIU: Cu puteţi sprijini? În primul rând cu feedback. Vă rugaţi persoanele de la juridic să se uite pe 
această metodologie şi să propuneţi lucruri. Asta este un lucru important. Suntem în consultare publ ică. Vrem 
să facem acest lucru. Vreau să sprijin chestia asta, să elimin din birocraţia inutilă, nu toată birocraţia e inutilă . 

Ştiu că dumneavoastră v-aţi dori să eliminăm toată birocraţia, dar nu toată birocraţia este inutilă. Eu aş vrea să 
o eliminăm pe cea inutilă. Poate vom fi de acord cu unele lucruri , poate nu vom fi de acord cu unele lucruri, 
dar direcţia pe care vrem să mergem este să ne simplificăm şi nouă viaţa , să nu mai depunem atât de mult 
efort inutil pentru unele lucruri. Şi dumneavoastră, că până la urmă ăsta este un efort pe care şi 

dumneavoastră îl depuneţi inutil. Da, este rolul nostru de autoritate publică să să asigurăm anumite standarde 
pentru cetăţeni. 

Daniel Mischie: Ultimul lucru. Mai am un lucru, vă rog ş i am terminat. Deci dumneavoastră sunteţi primarul 
cetăţen ilor din sectorul 2, Horeca este cel mai mare angajator din economia pr ivată ş i în sectorul 2 cred că se 
păstrează acest lucru. Sunteţi şi primarul afacerilor noastre. Deci noi avem nevoie de suportul dumneavoastră 
ca să putem să angajăm oameni din sectorul 2 şi să desfăşurăm afaceri în condiţii de competiţie corectă. Toţi 

cei din sectorul 2 în aşa fel încât să putem să plătim nişte taxe şi impozite. 

RADU MIHAIU: Sunt de acord cu dumneavoastră. 

Daniel Mischie: Şi asta vreau să vă spun când sunteţi primarul cetăţen i lor. Sunteţi ş i primarul afacerilor 
noastre . 



RADU MIHAIU: Absolut. După cum spuneam, afacerile duc societatea mai repede înainte decât orice. Dar 
există un rol pe care îl are administraţia publică. Un rol care nu poate fi suplinit de nimeni altcineva. 

Daniel Mischie: De facilitator sau de controlor. 

RADU MIHAIU: Ambele, ambele. Acela de facilitator pentru dezvoltare, dar de controlor pentru a asigura 
restul lumii că afacerile dumneavoastră îndeplinesc nişte standarde. Ăsta este rolul admi nistraţiei. Fără control 
nu se poate face asta. Rolul administraţiei publice este să aducă încredere către toate afaceri le. Nu doar ale 
dumneavoastră, care v-aţi creat brand-uri de 10 ani, de 15 ani, de 20 de ani, de 50 de ani, rolul admin istraţie i 

publice este să creeze încredere pentru toate afacerile din sector. Şi asta înseamnă că atunci când cineva 
intră într-un restaurant mic, despre care n-a mai auzit niciodată, să ştie că nu se îmbolnăveşte, nu îl bate 
cineva, nu moare într-un incendiu, nu cade casa peste el. Sunt nişte lucruri pe care autoritatea publică trebuie 
să le asigure la nivel de încredere ş i fără control. Acest lucru nu se poate întâmpla. Mulţumesc mult. 

Vorbitor 1: Dacă ne permiteţi, vă rog, noi în ce situaţie suntem acum? Cei care suntem aicea autorizaţi sau în 
aşteptarea vizei anuale. 

RADU MIHAIU: Aşteptare autorizaţie? Sunteţi pe vechiul proces, că încă nu s-a votat nou noua metodologie. 

Vorbitor 1: Deci acum, de la 1 ianuarie trebuia depus dosarul de nou. 

RADU MIHAIU: Asta este vechea metodologie aprobată înainte. Nu. Până nu se votează una nouă, n-avem 
cum să fiţi pe alta?. 

Vorbitor 1: Da. Şi abia pe aceasta după această autorizare care se va întâmpla când se va întâmpla. 

RADU MIHAIU: Începe cu vizarea. Asta e o discuţie. Asta este o discuţie i nteresantă şi la care nici eu n
am un răspuns. Dacă cei care obţin autorizarea anul ăsta se reautorizează după votarea hotărâ rii. 

Ion Biriş : Dacă o avem, bănuiesc că dacă o avem deja obţinută în formula compl icată, n-are rost ş i ne vedem 
la re-autorizare. Ne spuneţi dumneavoastră cum trebuie. 

Vorbitor 1: în care vom aştepta o hotărâre ce se va întâmpla cu autorizarea şi noi vom rămâne în continuare 
luni de zile neautorizaţi , nereautorizaţi . 

RADU MIHAIU: De fapt, haideţi să ne gândim, nu ştiu dacă există posibilitatea. 

Daiana Tănăsescu: Pentru cei care obţineţi anul acesta autorizaţie sau aţi obţinut deja, că suntem aproape la 
sfârşitul lui februarie, sigur în momentul în care va fi votată hotărârea doar să fie modificat acel tipizat, cu 
condiţia să se respecte cumulul documentelor solicitate. 

RADU MIHAIU: Nouă hotărâre raportat faţă de vechea hotărâre, haideţi să prevedem că cele care 
respectă ambele hotărâri se autorizează automat se schimbă tipizatul autorizaţiei pe care o aveţi. 

Ion Biriş: Acuma, încă o dată cu mulţumiri. Noi am şuşotit aici un pic între noi. Din punctul nostru de vedere 
considerăm oricum este un pas înainte, cu excepţia acelei probleme care o ridică autorizaţia ISU şi care vă 
rog frumos să ne credeţi că o luăm foarte în serios. Da, chiar este o mare problemă, faţă de toate celelalte. 
Noi suntem super de acord şi vom ş i face nişte materiale în această direcţie. Vom veni şi cu un punct de 
vedere asupra metodologiei, vom veni cu toate. 

RADU MIHAIU: rugămintea mea este, nu ştiu dacă dumneavoastră sau poate cineva de la dumneavoastră să 

citească cu atenţie această metodologie. Da, că vrem neapărat să ieş im cu o variantă cât se poate de bună. 

Ăsta e şi rolul consultării publice. Da, asta vreau să şi fac public. N-am un alt interes, decât să iasă o 



metodologie care să fie OK, să ne simplifice viaţa ş i nouă, şi dumneavoastră, reţinând controlul de care este 
nevoie, despre care am vorbit mai devreme. 

Ion Biriş : da, noi ca şi asociaţie vom veni cu comentarii , vom veni cu nişte adnotări pe ceea ce aţi prezentatşi 

să ştiţ i că aici noi n-avem cum să ne consultăm cu toţi , decât cu cei care sunt prezenţi, dar e o organizaţie 
deschisă , vă aşteptăm cu mare drag în rândurile noastre şi să beneficiaţi de multe chesti i acolo, noi vom 
reprezenta aceasta până la urmă asta e asociaţ ia care există în momentul de faţă. Venim, vă susţinem. O 
ultimă referire vă rog mult de tot, poate iniţiaţi dumneavoastră că aveţi mai multă putere. Haideţi să facem o 
întâlnire şi noi vă stăm tot timpul la dispoziţie şi cu cei de la de la ISU, am înţeles, sunteţi diferit, dar acesta 
este un subiect foarte sensibil, pentru că dacă la dumneavoastră timpul de reacţie era de 2-3 luni, la ei este de 
ani, vă rog să mă înţelegeţi, cu investiţii de sute mii făcute , cu toate avizele, cu opinii ale unor te~i. Şi durează 
2 ani. 

RADU MIHAIU: Eu înţeleg că dumneavoastră veniţi la mine, că eu stau de vorbă cu dumneavoastră şi atunci 
vă spuneţi oful cui vă ascultă. 

Ion Biriş: Nu, dumneavoastră sunteţi o autoritate, dar aţi deschis un dialog. 

Daniel Mischie: Să ştiţi, sunteţi şi primarul afacerilor noastre. Dacă vre~ să ajutaţi afacerile din sectorul 2, 
care au probleme cu ISU, cred că la o masă rotundă trebuie să invitaţi pe cineva de la ei şi să ne spună exact, 
domne, afacerile din sectorul 2 de ce nu pot avea autorizaţie atâta timp cât tu cumperi un restaurant de 5 sau 
de 10 milioane de euro şi numai pentru ISU mai pui 1 milion de euro şi ei stau cu ani de zile. 

Ion Biriş : luaţ i-o ca pe o rugăminte, dacă tot faceţi un document care vreţi să fie ba chiar şi va fi foarte benefic 
pentru toată lumea. Hai să facem şi acest ultim efort şi să-l ducem până la capăt. 

Vorbitor 1: Mai ales că dumneavoastră sunteţi cel care aţi spus mai devreme că aveţi teama să nu mai 
mergem. 

RADU MIHAIU: orice primar normal la cap se gândeşte că s-ar putea să ajungă într-o situaţie de instanţă în 
care un judecător bun, rău, cum o fi el, ia o decizie sim ilară . Nu poţi , ca primar, să nu te gândeşti la asta. 

Vorbitor 1: Normativele ISU prevăd că în momentul în care n-ai obţinut autorizaţia , eşt i obligat să scrii pe uşa 
magazinului. "Acest magazin funcţionează fără autorizaţie ISU". Deci este foarte clar, ca să vă liniştesc pe 
toată lumea, da. Deci nu este absolut nicio problemă. Eu am vrut să atrag ate nţia la altceva. Domnu primar, 
dacă îmi permiteţi, imaginaţi-vă Bucur Obor, care a stat vreo 1 O ani fără autorizaţie de ISU, pentru că la 
fiecare control mai punea încă 5-6 lucruri de făcut. Dacă închideam magazinul şi nu semnam pe propria 
răspundere, ce pagubă puteam să cer eu la ISU şi la alţii , cum face Bucur Obor, care are tot felul de domenii 
de activitate şi mai sunt şi alte mall-uri. 

RADU MIHAIU: Bun, o să ţin cont de acest lucru. O să stau de vorbă şi cu cei de la ISU. O să vă rog, avem un 
email, o să vă transmitem email-ul la care puteţi, după ce citiţi această metodologie, să transmiteţi sugestii. O 
să încercăm să ţinem cont de ele. Poate nu ţinem cont de toate. Nu vă pot promite. Repet, rolul meu nu este 
doar să-i reprezint interesele industriei, ci şi interesele cetăţenilor. Şi va trebui să existe o balanţă între rolul de 
facilitator şi rolul de controlor. Ambele trebuie să fie să fie exercitate de către primărie . O să vă rog deci să 
transmiteţi la adresa de mail pe care o vă pun la dispoziţie colegii mei. Aş mai lua 2 intervenţii scurte şi după 
aceea trebuie să plec. vă rog. 

Daniela Brisit: Domeniul public, pentru că toţi avem terase şi am vrea, dacă se poate, să se clarifice acum 
problema, că nu a fost pusă. 



RADU MIHAIU: Urmează vă mai chemăm o dată, este importantă şi pentru mine. Se lucrează la asta, vă vom 
mai chema o dată„ 

Ion Biriş: Vroiam să vă mai rog ceva, dacă se poate, să ţineţi cont şi având în vedere că e şi toată lumea aici 
dacă se pot renunţa la actele emise de autorităţile cum ar fi DSV, ANSVSA şi aşa mai departe, care oricum ei 
sunt cei care controlează când îţi dau autorizaţia, controlează restaurantul propriu-zis, când îţi dau autorizaţia 
şi tot ei răspund să controleze, nu Primăria; poate şi primăria să controleze, da, dar primul care este 
responsabil cu controlul din punct de vedere sanitar-veterinar şi sanitar sunt cele 2 entităţi. 

RADU MIHAIU: O să încerc. Să facem depunerea asta. Nu ştiu dacă reuşim şi nu pot să promit acest lucru. 
Ascultaţi-mă , nu pot să promit acest lucru. O să încerc să fac depunerea online a acestor documente, o să 
încerc să fac. Nu ştiu dacă reuşim, că ţine de multă legislaţie , da, muncesc la chestia asta. Dacă 
dumneavoastră aveţi aceste documente, nu mi se pare foarte dificil să le depuneţi online pentru a respecta şi 

rigorile legale pe care le avem noi, acelea de a verifica că le aveţi. 

Cătălin Lupaşcu: Noi cerem documentul, nu vă verificăm condiţiile în care aţi obţinut acest document. E cu 
totul altceva. Nu putem autoriza o unitate care nu are acest document. 

RADU MIHAIU: Bun. Vă mulţumesc mult, trebuie să fug . Vă asigur de toată deschiderea mea, vă asigur că voi 
reprezenta toate dorinţele pe care le aveţi şi o să vă mai aştept şi la alte dezbateri. Mulţumesc, o zi bună . 

Irina Sevciuc: Dacă mă lăsaţi să mai spun şi eu un cuvânt că eu sunt în cauză. Ieri am fost la şedinţă la ISU 
care au spus că au avut 5000 de cereri şi de aia nu fac faţă. Deci, la spaţiile care nu se încadrează nu e 
nevoie de negaţie. Ajunge declaraţia pe proprie răspundere, vă spun eu. 2 la mână: atenţie, conform 
normativului ISU, la spaţii comerciale, mă rog, alimentaţie publică, sunt toate la un loc, acum norma este de 4 
metri pătraţi pe om. Am zis pe om că poate intră şi personalul. Am foarte multe cereri în care îmi vine cu 50 de 
metri pătraţi şi 60 de locuri. Deci, atenţie, dacă norma pe care mi-o declaraţi în declaraţia tip este de mai puţin 
metri pătraţi pe cap de om decât 4 se micşorează suprafeţele de autorizare ISU, pentru că intră la clădiri 
aglomerate, la săli aglomerate, şi atuncea se micşorează la 150 de metri nu mai e la 200 la parter de bloc, şi 

la subsol. Dacă aveţi spaţii la subsol, la subsol se micşorează la 50 de oameni. 

Cătălin Lupaşcu: Noi vom specifica suprafaţa şi numărul de locuri pe autorizaţia de funcţionare. Mai 
departe, pe scurt, va fi problema dumneavoastră cu avizatorii. 

Irina Sevciuc: Sau are 600 de metri şi îmi vine cu 95 de oameni, ca să nu fie 100 să-i trebuiască aviz sau 
autorizaţie de mediu. Deci, aşa un pic de bun simţ. 

Cătălin Lupaşcu: Vom simplifica, dar şi dumneavoastră trebuie să vă asumaţi şi să fiţi foarte atenţi la ceea ce 
vă asumaţi, fiecare răspunde. 
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Proces verbal cu modificările aduse Metodologiei de emitere a „Autoriza(iei privind 
desfăşurarea activită/ilor prevăzute de grupele CAEN 5 61 - restaurante, 563 - Baruri şi alte 

activită/i de servire a băuturilor şi 932 - Alte activităţi recreative şi distractive preluate de iniţiator 
în urma Dezbaterii publice din data de 16.02.2023 

Întrucât administraţia publică locală a Sectorului 2 al Municipiului Bucureşti şi-a propus 
îmbunătăţirea permanentă a calităţi i serviciului public, proiectul de hotărâre privind aprobarea 

Metodologiei de emitere a „Autoriza/iei privind desfăşurarea activită/ilor prevăzute de grupele 

CAEN 5 61 - restaurante, 563 - Baruri şi alte activităţi de servire a băuturilor şi 932 - Alte activită/i 

recreative şi distractive a fost supus procedurii de consultare a publicului , iar umrnre Invitaţie i nr. 
27642/1 0.02.2023, în data de 16.02.2023 a avut loc o dezbatere publică cu privire la această 
metodologie. 

După cum reiese din Minuta dezbaterii publice nr. 31555/16.02.2023, domnul Primar a spus 
că plata taxei va fi verificată de Primări e ş i nu vom mai cere certificatul constatator al societăţilor 

care depun cereri , şi nici extrasul de carte funciară - modificări aduse la art. 5 din Metodologie, fiind 
eliminate aceste acte ş i introdus paragraful "Prin depunerea cererii de emitere a Autorizaţiei de 
desfăşurare a activităţilor petentul este de acord ca Primăria Sectorului 2 să obţină certificatul 
constatator (de informare), să facă verificări în cartea funciară fără costuri suplimentare în sarcina 
autorităţii şi să verifice achitarea taxei pentru emiterea „Autorizaţiei de desfăşurare a activi tăţi lor'', 

precum ş i anexei 3 - cererea de emitere a autori zaţie i; 

Tot referitor la verificarea achitării taxei de către Primărie s-au adus modificări şi la art. 9, 
alin. (2) prin eliminarea actului din li stă ş i introducerea paragrafului "Prin depunerea cererii de 
emitere a Autorizaţiei de desfăşurare a activităţ il or petentul este de acord ca Primăria Sectorului 2 să 
verifice achitarea taxei pentru vizarea anuală/prelungirea valabilităţii „Autorizaţiei de desfăşurare a 
activităţilor", precum ş i din anexa 5 - cererea de vizare a autorizaţiei ; 

De asemenea, a fost de acord cu mărirea perioadei de depunere a dosarelor pentru viză„

modificări aduse la art. 8, alin I. 
Deoarece există temerea de autorizare a funcţionări i unor restaurante care se află în ni şte 

clădir i care n-au autorizaţie de construire sau care funcţionează într-un loc în care este cu totul 
altceva decât a fost autorizat se va solicita releveul spaţiului , iar în cazul în care se constată 

executarea de lucrări de construire neautorizate nu se va acorda autorizaţia de desfăşurare a 
activităţilor - modificări aduse la art. 4, alin. (b) 

Pentru uşurarea verificări l or, pe formularul autorizaţiei se vă specifica suprafaţa spaţiului şi 

numărul de locuri. - modificări aduse anexei 2. 
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Stimată doamnă, 

Stimate domn, 

Primăria Sectorului 2 întocmeşte o nouă „Metodologie de em itere a 
autor i zaţiei privind desfăşurarea act ivităţ il or prevăzute de grupele CAEN 561 -
restaurante, 563 - Baruri şi alte activităţi de servire a băuturil or şi 932 - Alte 
activităţ i recreative ş i distractive", care are ca scop scăderea birocraţi ei ş i 

îmbunătăţ irea ca li tăţii serviciului public. 

Pentru a consulta propunerea aflată în dezbatere publică, puteţi accesa 
www.ps2.ro, secţiunea Consiliul Loca l, Informare ş i Consultare Publ i că, Anunţ 

proiect de hotărâre privind aprobarea Metodologiei de emitere a „Autorizaţiei 

privind desfăşurarea activităţ il or prevăzute de grupele CAEN, pe raza Sectorului 2 al 
Municipiului Bucu reşt i ". 

Pentru a ne aduce la cunoştinţă opiniile dvs., vă invităm la consultarea 
publică ce va avea loc joi, 16.02.2023, ora 11°0

, la sediu l Primărie i Sectoru lui 2 din 
str. Chiristigiilor nr. 11-13. 

Cu stimă, 

PRIMAR, 
Radu Nicolae Mihaiu 
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